
 

Friluftsråd Søhøjlandet 

 

 
Soehoejlandet@friluftsraadet.dk 

 
Friluftsråd Søhøjlandet omfatter Hedensted, Horsens, Silkeborg og Skanderborg Kommuner 

 
 

Referat af bestyrelsesmøde i Friluftsråd Søhøjlandet 

 

Torsdag d. 25. januar 2024 kl. 19.00 

 

Sted: Skanderborg Lystfiskerforenings lokale på Vester Mølle, Od-

dervej 80, Skanderborg 
 

Til stede: Jens, Jørgen, John og Robert  

Fraværende: Jan, Peter og Allan 

   Jens var stedfortræder for Jan.              

  

 Punkter, der blev behandlet.  

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

Den blev godkendt.  

 

2. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde 7. december 2023. 

Referatet blev godkendt.  
 

3.  Drøftelse af årsmøde 2024 den 23 februar.  

Man var enig om, at årsberetningen var kort, god og præcis. Man på-

pegede, at det var godt, at Herning Messen blev nævnt med det ar-

bejde, der blev udført der og med de mange besøgende på standen.  

Invitationen og dagsorden er, som de skal være.  

Hvis der skal laves mad, skal vi undersøge, om vi skal hjælpe til fra 

bestyrelsen og finde ud af, hvornår vi skal mødes. Jan spørges om 

dette.  

Jan skal huske at kontakte nogle, som kan komme og fortælle om, 

hvilken støtte, de har modtaget og hvilken betydning, det har givet.  

 

 
4. Drøftelse af status mht. nye mailadresser og tilhørende regler. 

Alle har fået deres mailadresse op at køre med lidt arbejde.  

 

 

5. Sager: 

- Naturnationalparker 

Der er en rundvisning den 21. februar klokken 16 ved 

Vestbirk Kraftvært. Der skulle være sendt en mødeindkal-
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delse ud. Det er ikke alle i bestyrelsen, der har modtaget 

invitationen. Jens spørger Jan, om han vil sende den til os.  

 

- Fredningsnævnsafgørelser 

Der er ikke kommet noget ud på den nye mail.  

 

- Adgangssager 

Der er ikke modtaget nogle sager. Fremover vil sagerne 

blive sendt direkte til den kommuneansvarlige. Friluftsrå-
dets kampagne kører ikke længere. Tidligere sendte folk 

klagerne til Friluftsrådets sekretariatet, som så sendte 

dem til Jan, som så sendte dem til de kommuneansvarli-

ge.  

Nu sender folk klager til kommunen, og kommunen afgør 

så sagerne uden at kontakte den kommuneansvarlige.  

Hvis en person opdager en spærret sti, sender de den no-

gen gange til den ansvarlige. Ofte klager folk til Friluftsrå-

dets sekretariat, som herefter sender klagen til kommu-

nen. 

Da der er lidt usikkerhed omkring dette system, vil man 

gerne drøfte dette emne ved næste bestyrelsesmøde. Pro-
blemet er, at hvis den ansvarlige afviser en sag, sender 

klageren sagen til sekretariatet. Vi vil gerne kende proce-

duren.   

 

6. Ajourføring af opgaveoversigt/orientering om igangværende 

sager (vedhæftet dagsorden). 

• Kommunerne 

Skimminghøj sagen i Ry. Der skal desværre nok laves nogle be-

sparelser selv om, der tidligere var fuld finansiel støtte til sa-

gen.  

 

• Temagruppe Børn/Unge/Friluftsliv 

Intet nyt  
• Temagruppe administration og kommunikation 

Intet nyt  

• Temagruppe Naturpark Gudenå i Horsens Kommune 
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Sagen bliver behandlet i øjeblikket. Der drøftes med nogle 

sponsorer om støtte til parken. Horsens Kommune vil ikke have 

Vestbirk Kraftværk og Kloster Mølle med i projektet.  

 

7. Eventuelt  

Ingen emner blev nævnt.  

 

 

Referent Robert Nielsen  
   

   


